
Protokoll fört vid Svensk Andungeklubbs digitala styrelsemöte 
230104 

Närvarande: Lars Westerlind, Leif Sjögen, Kerstin Johansson, Nisse Smitt, Mats 
Blomberg, Claes-Henrik Möse, Lotte Waller. 

Frånvarande: Martin Kössler. 

1. Ordföranden öppnar mötet. 

2. Nybyggnation av Andunge. 

Göteborgs Båt & Finsnickeri planerar nyproduktion av Andungar i plast, och har 
inkommit till SAK med flera frågeställningar kring mätregler. 
Informationsutbyte har skett med systerföreningen NAK. För nyproduktion av  
plastandungar hänvisas i de svenska reglerna till de norska reglerna vad avser 
skrov, däck, durk, köl och roder. I övrigt skiljer sig norska och svenska regler på 
flera punkter, även om ambitionen varit (och är) att så långt möjligt 
harmonisera dem. 

SAK:s styrelse anser att nya, svenskproducerade Andungar skall följa det 
svenska regelverket, och därmed få svenskt segelnummer och kunna delta i 
svenska kappseglingar. 

Huruvida nyproducerade Andungar uppfyller det norska regelverket och 
därmed tillåts delta i norska kappseglingar är en fråga mellan 
båtbyggaren/båtägaren och NAK/Norska seglarförbundet. 

Föredragande är Leif Sjögren 

A. Dimensioner på mast och bom. 

Enligt gällande svenska regler skall masten vara minst 70mm bred 
(tvärskeppsmått), enligt norska regler mer än 60 mm bred. Riggleverantören 
Seldéns kan leverera en mast som är 69mm bred, och intygar att 
hållfastheten är tillräcklig. Den av Seldéns rekommenderade bommen är 
2mm högre än vad reglerna tillåter. 

BESLUT: SAK:s styrelse rekommenderar regelkommittén att ge dispens för 
ett begränsat antal båtar för mast med minst 65mm bredd. Samma sak 
gäller för den 2mm för höga bomprofilen. 

BESLUT: Styrelsen ger regelkommittén i uppdrag att inkomma med förslag 
till regeländring avseende dimensioner på mast och bom. 

B. Vantspridarna. 



Enligt de svenska reglerna skall spridarna ha rörlig infästning. I Norge är fast 
infästning tillåten. 

  BESLUT: Styrelsen ger regelkommittén i uppdrag att undersöka frågan och            
återkomma med förslag i samband med den kommande översynen av 
reglerna. 

C. Mätbrev. 

I Sverige har vi aldrig haft mätbrev för Andungar, endast 
”Registreringsbevis”. Enligt NAK kan mätbrev komma att krävas av 
nyproducerade svenska Andungar för deltagande i NM. Mer om detta under 
punkt D. 

D. Kontroller vid nyproduktion av plastandungar. 

Leif S. och Claes-Henrik Möse har kontrollmätt SWE 116 som är tänkt att bli 
plugg vid nyproduktionen. Skrovet och kölen stämde väl med reglerna 
förutom fribordshöjden som måste justeras. Däck och roder måste 
bearbetas i samband med formbygget. När formarna är färdiga skall de 
kontrollmätas, liksom den först producerade båten. 

Leif diskuterar med NAK vilka mätningar av skrov, däck, köl och roder som 
krävs för att NAK skall kunna godkänna formarna och för att båtarna skall 
kunna delta i norska mästerskapsseglingar. 

Kostnader i samband med kontrollmätningar står båtbyggaren för. 

E. Genomföringar i däck och kapp. 

Ej tillåtna enligt svenska regler, ej omnämnda i norska regler. Förekommer 
redan på flera båtar. 

BESLUT: SAK:s styrelse uppdrar åt regelkommittén att se över reglerna för 
däcksgenomföringar och samråda med NAK. 

 

3. Ekonomi. Kassören Claes-Henrik M. rapporterade:  

Bokslutet är preliminärt. Landar på -900 SEK. 

Eget kapital  ca 86.000, varav ca 40.000 i varulager. 

Shoppen gick back 390 SEK. 

Festen stannade på -1369 SEK p.g.a. 6 sena återbud. 



Projekt SWE 126 resulterade i 100 SEK i vinst. 

Kalendern kostade 12.000. 

 

4 Årsmöte 2023. Planeras till onsdagen den 5 april. Nisse bokar lokal, Önnereds 
båtlags klubbstuga. 

5. Nya medlemmar. Registerhållaren rapporterar. 

Henrik Nordhammar SWE 137 

Lennart Roxvall SWE 124 

Hans Granhed SWE 118 

Jonas Granhed 

Jörgen Olsson gast SWE94 

Dan Manhed gast SWE 97 

Stephen Mathiasson gast SWE 9 

6. VM  2023, Stenungsund 1-2 juli. 

Planeringen är i sin linda. Nisse S. skall inom kort ha möte med ansvariga. 

7. Övriga frågor. 

Förra gången VM arrangerades i Stenungsund lyckades föreningen förhandla 
fram rabatt på inkvartering på Stenungsbaden. Lars W åtar sig att försöka 
upprepa denna bedrift. 

8. Nästa styrelsemöte: Planeras till februari. Ordf. föreslår datum inom kort. 
Mötet blir sannolikt digitalt eller i hybridform. 

9. Mötet avslutades. 

Vid protokollet 

Lotte Waller, sekreterare 

 


